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0 ΘΡΟΝΟΣ ΤΗΣ ΑΓΑΠΗΣ ΚΑΙ ΤΗΣ ΔΥΝΑΜΗΣ

Είπαν πώς ό Χριστιανισμός είναι δύναμη έν άδυνα- 
μία. Και τό ανυπέρβλητο αύτό παράδειγμα μας τό πρό- 
σφερε ό Ίησοϋς Χριστός μέ δλη την αγία ζωή Του καί 
μάλιστα μέ τή σταυρική θυσία Του. ΈκεΤ στο Γολγοθά ό 
άθώος πεθαίνει γιά τούς ενόχους. Ό άναμάρτητος γιά 
τούς άμαρτωλούς. Ή θεϊκή μεγαλοσύνη, ή ύπέρτατη 
ευγένεια άπό μικρές ψυχές, άπό βάναυσα χέρια. Άντί 
τοϋ μάνα χολή. «Ή ευεργεσία προσφέρεται στους άνάξιους, 
όχι δπως ή ελεημοσύνη στους φτωχούς, άλλά δπως τό φως 
στους τυφλούς». Τό θαϋμα δμως αύτό πού άλλαξε τόν 
κόσμο, μπορεί νά τό κάνει δχι ή όποιαδήποτε άγάπη, 
άλλά μόνο ή Άγάπη. Ή σαρκωμένη άγάπη πού άνεβαίνει 
στο Σταυρό, πού προσεύχεται γιά τούς σταυρωτές, πού 
συγχωρεϊ δσους τήν καρφώνουν, πού φροντίζει στήν πιο 
δραματική ώρα, ξεχνώντας τό δικό της μαρτύριο, γιά ένα 
ληστή. Αύτή είναι ή άληθινή δύναμη, ή παντοδυναμία 
τής άγάπης πού μεταμορφώνει τούς άνθρώπους. Πάνω 
στο Σταυρό κανένα θαύμα. Δέν άνασταίνει νεκρούς. Δέν 
άνορθώνει παραλύτους. Δέν έπιτιμάει τή θάλασσα. Δέν 
άνοίγει μάτια τυφλών.’Εργάζεται δμως μέσα στις ψυχές. 
Προκαλεΐ εσωτερικούς συγκλονισμούς πιο ισχυρούς άπό 
τό σεισμό. Συγκλόνισε ψυχές πιο σκληρές άπό τήν πέτρα. 
Ό Σταυρός, τό ξύλο τής οδύνης καί τής άδυναμίας, έγινε 
ό ένδοξος θρόνος. Ό θρόνος τής άγάπης καί τής δύναμης.

ΕΙΡΗ ΝΗ  ΧΩΡΙΣ ΔΙΚΑΙΟΣΥΝΗ;
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Φλέγεται ή Μέση Ανατολή καί δχι μόνο. Ή άνησυχία 
κυριαρχεί παντού. Τό κράτος δικαίου καί ό σεβασμός 
τής ιστορικής άλήθειας είναι σήμερα τό μεγάλο ζητού
μενο. Ό σύγχρονος άνθρωπος καί ιδιαίτερα ό δυτικός 
άναπνέει φόβο καί εκπνέει άγωνία. Οί άναστατώσεις 
καί οί αιματοχυσίες έξαπλώνονται άπειλητικά. Καί οί 
δυτικές δυνάμεις πώς πολιτεύονται; Πώς άντιδροΰν; 
Φυσικά δέν παύουν νά παρουσιάζονται ώς κήρυκες τής 
ειρήνης. Λησμονούν δμως, πώς βασική προϋπόθεση τής 
ειρήνης είναι ή δικαιοσύνη. Άν ή ειρήνη δέν στηρίζεται 
στή δικαιοσύνη, πέφτει. Είναι άδύνατο νά συνυπάρξει 
μέ τήν άδικία. Μιά τέτοια ειρήνη είναι πλασματική. 
Ή άδικία πληγώνει βαθιά καί συχνά άθεράπευτα τήν 
ψυχή. Τήν κάνει νά έπαναστατεϊ. Προσφέρει τό γόνι
μο έδαφος, γιά νά άναπτυχθούν δλα τά έπαναστατικά 
ώς τά άκραϊα τρομοκρατικά στοιχεία. Ή άδικία είναι 
χειρότερη άπό τή δυστυχία. Τό φοβερό δέν είναι νά 
είσαι δυστυχής. Είναι νά είσαι άδικημένος. Πώς ένας 
άδικημένος πού βλέπει τό δίκαιο του νά στραγγαλίζε
ται, ιόν ιδρώτα του νά γίνεται λάσπη, μπορεί νά ζήσει 
ειρηνικά; Καί γι’ αύτό είναι ιδιαίτερα άποκρουστικό νά 
κόπτονται γιά τήν ειρήνη οί «έργάχαι τής άδικίας», οί 
«έν ύποκρίσει ψευδολόγοι» (Α ' Τιμοθ. δ ' 2). Πρέπει 
νά τό καταλάβουμε. Ή μεγαλύτερη άπειλή σήμερα δέν 
είναι ή άτομική βόμβα. Είναι ό άτομισμός, ό υλισμός, 
ή άθεΐα. Τό πρόβλημα είναι πνευματικό. Ή Δύση γιά νά 
μή δύσει, γιά νά μή χρεοκοπήσει πνευματικά πρέπει νά 
έπιστρέψει στις πηγές της, τις χριστιανικές.

ΨΗΦΙΣΤΗΚΕ Η ΠΑΡΑΓΩΓΗ ΚΑΝΝΑΒΗ Σ

«Ψηφίστηκε ή παραγωγή ιατρικής κάνναβης. Τό πράσινο 
φως γιά τήν παραγωγή στή χώρα μας προϊόντων φαρμακευ
τικής κάνναβης έδωσε ή Βουλή τών 'Ελλήνων. Ό σχετικός 
νόμος πού ψηφίστηκε...προβλέπει τήν παραγωγή-καλλιέργεια 
συγκεκριμένων ποικιλιών κάνναβης πού χρησιμοποιούνται 
γιά τήν παρασκευή προϊόντων προς ιατρική χρήση, καθώς 
και τήν έγκατάσταση-λειτουργία μονάδας παραγωγής τών 
προϊόντων αύτών». ’Επιφυλάξεις σχετικά μέ τό νομοσχέδιο 
έκφράζει τό Κέντρο Θεραπείας ’Εξαρτημένων Ατόμων. 
Όπως άνέφερε κατά τήν παρουσίαση τής έτήσιας έκθε
σης γιά τό 2017 τής Διεθνούς’Επιτροπής τοΰ ΟΗΕ γιά 
τόν έλεγχο τών Ναρκωτικών, ό πρόεδρος τοΰ ΚΕΘΕΑ 
κ. Γιώργος Μπαρδάνης, «τό ΚΕΘΕΑ είναι κάτι παραπάνω 
άπό έπιφυλακτικό γιά τή χρήση φαρμακευτικής κάνναβης». 
Αναφορά στήν ιατρική χρήση κάνναβης γίνεται καί στήν 
έκθεση τού ΟΗΕ... Ή έκθεση περιγράφει μιά μάλλον 
δυσσοίωνη εικόνα στή χρήση καί διακίνηση ναρκω
τικών. Στήν Ε.Ε. τό 1% τών ενηλίκων κάνει συστηματική 
χρήση κάνναβης... Καί όπως είχε δηλώσει ό πρώην δι
ευθυντής τής Ψυχιατρικής Κλινικής τοΰ Εύαγγελισμοϋ 
κ. Κ. Άλεξανδρόπουλος: «...Ό κόσμος πρέπει νά γνωρίζει 
δτι ή κάνναβη είναι ένα σκληρό ναρκωτικό. Επίσης μπορεί 
νά προκαλέσει διάφορες ψυχικές άσθένειες, δπως φοβίες και 
μανιοκατάθλιψη, ένώ άποτελεϊ ένα σκαλοπάτι γιά τή χρήση 
και άλλων σκληρών ναρκωτικών, δπως ή ηρωίνη-» Χρειά
ζονται σχόλια; Ό καθένας ας βγάλει τά συμπεράσματά 
του. Πρόκειται γιά φαινόμενο η γιά κατάντημα;

ΟΔΗΓΟΥΜΑΣΤΕ ΣΤΟ ΧΑΟΣ;

Τόν τελευταίο καιρό διαδραματίζονται έξόχως θλι
βερά γεγονότα πού μάς διασύρουν διεθνώς καί θυμί
ζουν δχι κοινωνία άνθρώπων άλλά ζούγκλα θηρίων. 
Μέ βαθιά λύπη καί άποτροπιασμό παρακολουθούν οί 
άπλοι πολίτες σκηνές άναρχίας, καταστροφικής μανίας, 
περιφρονήσεως τής έννόμου τάξεως, άδιαφορίας τών 
πάντων. Καί τό εύλογο ερώτημα: Ή πολιτική ήγεσία δέν 
άντιλαμβάνεται, πώς δλη αύτή ή εξαγρίωση καί εξαθλί
ωση οδηγεί στο χάος; Πολύ σωστά έγράφη δτι «μόνο 
τυφλοί και εμπαθείς δέν βλέπουν πού όδηγούμεθα». Διότι 
τό τέλος θά είναι δραματικό γιά δλους. Θά άκούσουμε 
τή φωνή τής άρχαίας σοφίας «Άναρχίας μείζον ούκ έστι 
κακόν» (Σοφοκλής); Θά προσέξουμε τόν προειδοποιητικό 
λόγο τού Θεού; «Εί άλλήλους δάκνετε και κατεσθίετε 
(δαγκώνετε καί κατατρώγετε) βλέπετε μή ύπ’ άλλήλων 
άναλωθητε» (Μήπως άφανισθεΐτε μεταξύ σας) (Γαλατ. 
ε ' 15); Τόσο δύσκολο είναι νά καταλάβετε τά αύτονόητα; 
Σέ αύτή τή χαοτική κατάσταση τών πνευματικών καί 
ήθικών άξιών, θά άξιζε νά άκουστεΐ καί πάλι ή πάντοτε 
επίκαιρη φωνή τού Άλεξάντερ Σολζενίτσιν, εκφραστική 
τής άνησυχίας του γιά τό όλο ηθικό κλίμα: «Άν ή συ
νείδηση δέν άφυπνισθεί, κανένα οικονομικό μοντέλο δέν 
πρόκειται νά μας σώσει». Μεγάλο μήνυμα προς δλους. 
Άν δέν άφυπνισθεί ή συνείδηση καί δέν εύθυγραμμι- 
σθεϊ μέ τόν αιώνιο νόμο τοϋ Θεού, δέν θά ύπάρξει τών 
κακών παύλα.
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επι ton Γ Ε Γ Ο Ν Ο Τ Ω Ν
ΓΙΟΡΤΗ  ΤΗ Σ Π ΙΣΤ Η Σ  
ΚΑΙ ΤΗΣ ΛΕΥΤΕΡΙΑΣ

Ή μακραίωνη ιστορία μας και μάλιστα ή επανά
σταση τοϋ 1821 δέν είναι «φτηνοί πανηγυρισμοί και 
Ανεδαφικές προγονοπληξίες», όπως θέλουν νά λένε με
ρικοί πού ποτέ τους δέν ένιωσαν τούς ιερούς παλμούς 
και τό μεγαλείο της άδιάφθορης ελληνικής ψυχής. Τής 
έλεύθερης καί άδούλωτης ψυχής πού δέν συμφιλιώθη
κε μέ τά δεσμά τής τυραννίας. Βρισκόμαστε μπροστά 
σέ μιά χρυσή άλυσίδα άπό έποποιίες καί μοναδικούς 
ηρωισμούς φορτωμένους μέ δάφνες τιμής καί δόξας. 
Άπό τήν άρχαιότητα καί τό Βυζάντιο μέχρι τό 1821, 
τό 1912, τό 1940 καί τό 1949 διαδραματίστηκε ένας 
τιτάνιος άγώνας εναντίον τής τυραννίας. Ιδιαίτερα ό 
ξεσηκωμός τοϋ Γένους γιά τήν άποτίναξη τοϋ τουρ
κικού ζυγοϋ πήγασε άποκλειστικά καί μόνο άπό τήν 
άγάπη στήν έλευθερία, στά ίερά καί όσια τής φυλής. 
Ειχε τήν έμπνευσή του στά ιδανικά τής Πίστεως καί 
τής Πατρίδας. Οί άγωνιστές τοϋ 1821 μάχονταν «γιά 
τον Χρίστον τήν πίστη τήν Αγία και τής Πατρίδας τήν έλευ
θερία». Δέν είναι τυχαίο τό γεγονός, ότι ό άγώνας αύτός 
είναι άδιάσπαστα συνδεδεμένος μέ τόν Ευαγγελισμό 
τής Θεοτόκου. Ώς διπλή γιορτή τραγουδήθηκε ή μεγά
λη εκείνη ήμέρα τής 25ης Μαρτίου άπό τις εμπνευσμέ
νες καί άγνές ψυχές. Τήν είδαν καί τήν έζησαν ώς τήν 
«γιορτή τής πίστης και τής λευτεριάς». Καί βροντοφωνοΰν 
καί σέ μάς, πώς μόνο μέ τήν πίστη αύτή θά μπορέσει 
καί σήμερα τό’Έθνος μας νά ορθοποδήσει.

Α Ν Α Σ Τ Α Σ Η  Χ Ω ΡΙΣ  ΓΟΛΓΟΘΑ;

Γιατί ό πόνος στή ζωή μας; Γιατί ή άδικία νά επι
κρατεί καί ή δικαιοσύνη νά παραμερίζεται; Γιατί ή 
άλήθεια νά συκοφαντεΐται καί τό ψέμα νά θαυμάζεται; 
Ποιός, Θεέ μου, δέν ένιωσε βαθιά σκανδαλισμένος 
άπό τήν δύναμη τοϋ κακοϋ πού φαίνεται κυρίαρχο 
παντοϋ; Ποιός δέν έπανέλαβε μέ πόνο, μαζί μέ τόν 
προφήτη 'Ιερεμία, τό παράπονο τοΰ δικαίου: «Τί ότι 
όδός άσεβών εύοδοϋιαι, εύθήνησαν πάντες οί 
άθετοϋνχες άθετήματα;» (ιβ' 1). Γιατί οί δρόμοι τής 
ζωής τών άσεβών εύοδώνονταί; Γιατί εύτυχοϋν εκείνοι 
πού καταπατούν τό άγιο θέλημα σου; Σ’ αύτές τις δύ
σκολες στιγμές άς ατενίσουμε τόν σταυρωμένο Κύριό 
μας καί άς ακούσουμε τή φωνή τής άγάπης Του: Παιδί 
μου, κοίταξέ με. Ό Σταυρός μου, οί πληγές μου έχουν 
πολλά νά σοϋ ποϋν. Πρώτος έγώ δοκίμασα τήν εγκατά
λειψη, τήν άρνηση, τήν προδοσία. Άκουσα ύποσχέσεις 
άφοσιώσεως, άγάπης καί στήν πιο κρίσιμη στιγμή, 
άλα λησμονήθηκαν. Κι έγώ μπροστά στο Συνέδριο τών 
παρανόμων, χωρίς υπεράσπιση, χωρίς συμπαράσταση. 
Ποιά φωνή ύψώθηκε γιά μένα; Ποϋ οί φωνές τών εύερ- 
γετημένων άσθενών; Μονάχα οί κραυγές οί άπειλητικές 
τοΰ άχάριστου όχλου. Ποιο χέρι ήλθε νά σφογγίσει τόν 
ιδρώτα μου; Γνώρισα δλη τήν άνθρώπινη άχαριστία, 
γιά νά γνωρίσουν οί άνθρωποι τή λύτρωση. Λοιπόν, 
δέν είσαι μόνος. Είμαι κοντά σου, γιά νά σέ στηρίζω 
καί νά σέ ένθαρρύνω, ύπενθυμίζοντας σου, πώς δέν 
ύπάρχει Ανάσταση, άν δέν προηγηθεΐ Γολγοθάς.

Κ Λ Ω Ν Ο Π Ο ΙΗ ΣΑΝ  Μ ΑΪΜ Ο ΥΔΕΣ

«Χρησιμοποιώντας τήν ίδια μέθοδο που δημιούργησε, 
προ εικοσαετίας, τή διάσημη προβατίνα Ντόλι, Κινέζοι 
ερευνητές κατάφεραν γιά πρώτη φορά νά κλωνοποιή- 
σονν μαϊμούδες. Τό έπιστημονικό άλμα πιστεύεται δτι 
θά συμβάλει στήν Αναζήτηση φαρμάκων και θεραπειών 
γιά σοβαρές νόσους, δπως ό καρκίνος και τό Άλτσχάι- 
μερ, άλλά εγείρει και ηθικά διλήμματα» («Καθημερινή» 
25.1.2018).'Οπωσδήποτε όλα αύτά προσφέρουν στον 
άνθρωπο τεράστιες δυνατότητες πού άγγίζουν τις 
ρίζες τής ζωής. Ή πρόοδος τής επιστήμης τοϋ επι
τρέπει νά έπεμβαίνει σέ άλες σχεδόν τις σφαίρες τής 
άνθρώπινης ζωής. Άπό έδώ άρχίζει ό προβλημα
τισμός καί ή άνησυχία γιά τό μέλλον τοϋ άνθρώπου. 
Τί θά γίνει άν οί επεμβάσεις στούς άπαραβίαστους 
μέχρι τώρα χώρους τής κληρονομικότητας καί τής 
άναπαραγωγής τοϋ άνθρώπου γενικευθοϋν πέρα άπό 
τό χώρο τοϋ πειραματικού εργαστηρίου; Ή τεχνική 
γονιμοποίηση τοϋ άνθρώπου ποιές άραγε επιπτώσεις 
θά έχει στον ιερό θεσμό τής οικογένειας; Μήπως θά 
επιφέρει τή διάλυση τής οικογένειας τοϋ αίματος; 
Θά επιβιώσει ό θεοσύστατος αύτός θεσμός, δταν τά 
άτομα δέν θά έχουν τήν ίδια ρίζα καί προέλευση; Ό 
βραβευμένος μέ Νόμπελ Ειρήνης Τζόζεφ Ρότμπλατ 
είχε τονίσει δτι «ή Ανεξέλεγκτη πρόοδος τής γενετικής 
μηχανικής εγκυμονεί κινδύνους Ανάλογους μέ αυτούς 
πού δημιούργησε ή Ατομική βόμβα». Ανάλογοι φόβοι 
εκφράζονται γιά τούς κινδύνους τοϋ εύγονισμοΰ η 
γιά τήν άντισύλληψη καί τήν εύθανασία.

Μ Η Π Ω Σ  ΧΑΣΑΜ Ε  
ΤΟ ΣΕΒΑΣΜ Ο  ΤΗ Σ ΖΩ Η Σ;

Καί τά προβλήματα δέν σταματούν έως έδώ. 
Πολλοί είναι αύτοί πού διερωτώνται ποιά εικόνα 
θά έχει ό αύριανός κόσμος, άν επιστήμονες επιχει
ρήσουν νά εφαρμόσουν τήν τεχνική στον άνθρωπο, 
κατασκευάζοντας μιά στρατιά άνθρώπινων κλώνων 
κατά τό πρότυπο τοϋ διαβόητου Φρανκενστάιν. Ό 
γνωστός Γάλλος διανοητής Georges Hourdin τόνιζε: 
«Ή κοινωνία τοϋ επιστημονισμού και ή καταναλωτική 
ιατρική παράγουν τή στειρότητα, τόν εύγονισμό και τό 
ρατσισμό. Ό εύγονισμός μάς σκανδάλιζε, δταν τό 1938 
και 1939 είχαμε Αποφασίσει νά τραβήξουμε ώς τά άκρα 
τόν Αγώνα μας εναντίον του Χίτλερ. Ό εύγονισμός σήμερα 
είναι ομόφωνα δεκτός μέσα σέ δλες τις βιομηχανικές 
κοινωνίες. Τά Αντισυλληπτικά χάπια πού λαμβάνονται 
μέ τήν ευθύνη μονάχα τής νέας κοπέλας ή τής νέας 
γυναίκας Αποτελούν μιά επανάσταση μέ Ανυπολόγιστες 
συνέπειες. Ή Ατομική βόμβα δέν είναι τίποτα μπροστά 
σ ’ αύτά. Τουλάχιστον ό πυρηνικός κίνδυνος προκαλέϊ 
φόβο, ένώ τό χάπι εύχαρίστηση- Γιατί αύτό πού μάς 
έκανε νά Αγανακτούμε τότε μάς φαίνεται σήμερα φυσικό; 
’Εφαρμόζουμε έν όνόματι τής έπιστήμηζ, τής Ανέσεώς 
μας, τής ιδέας δτι δημιουργούμε γιά τό μέλλον παιδιά 
δυναμικά, ένα εύγονισμό δμοιο μέ εκείνον... Άπό τις 
έκτρώσεις ως τήν εύθανασία είναι φανερό δτι έχουμε 
χάσει τό σεβασμό τής ζωής-»·
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